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SAJMOVI

SAJAM PRIVREDE MODRIČA 2015

JOŠ JEDNOM POTVRÐEN 
SLOGAN

 „SJEDIŠTE DOBRIH 
POSLOVNIH ODLUKA“

                                                                                               Tekst i fotografi je Arijana Delić

 U organizaciji Agencije za razvoj 
općine Modriča u ovom gradu je 4. i 5. 
Septembra održan sajam privrede. 

Na svečanosti otvaranja sajma 
ofi cijelni voditelj programa, između 
ostalog, reče: - Evo nas u Modriči 

koja je jedinstvena, svoja, a opet tako 
spremna da bude svakom na usluzi. 

Evo nas u Posavini, evo nas u 
Potrebavlju. 

Evo nas gde su prvi tragovi života 
45 hiljada godina pre naše ere. 

Evo nas gde se reč Modriča prvi put 
pominje 27. Jula 1244. godine u Povelji 
kralja Bele IV. 

Evo nas nedaleko od obala reke 
Bosne, između Vučjaka i Trebave, u 
gradu vrednih i dobrih ljudi, u kojem se, 
iznad svega cene ljudskost, prijateljstvo 
i rad, stvaralaštvo, kultura i umetnost. I 
na tom planu Modriča ima čime da se 
podiči. 

Modriča je u dvadesetom veku 
imala svojih stradanja, a pre dvadesettri 
godine pretilo joj je i ono najgore, da 
nestane.

 Ipak, bilo je ljudi i volje, pa se 
nadamo da ćemo sebi i generacijama 
koje dolaze obezbediti slobodu, lepu 
perspektivu, srdačnost i toplinu. 
Modriča pripada svima koji nose dobre 
namere. 

Ona je i vaša, dragi prijatelji. A 
naši prijatelji jesu  ministar industrije, 
energetike i rudarstva u vladi Republike 
Srpske Petar Đokić, zatim Zlatan 
Klokić, ministar za ekonomske odnose 
i regionalnu saradnju, te Predrag 
Gluhaković, ministar trgovine i turizma 
Republike Srpske. 

Sa nama su i predstavnici 
skupštine Republike Srpske Bojan 
Vidić i predstavnici Privredne komore, 
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načelnici jednog broja opština, među 
kojima i Ilija Jovičić, načelnik općine 
Brod. 

Ovdje gde se sretoše istočni i 
zapadni deo Republike Srpske imamo 
šestu po redu sajamsku manifestaciju. 
Dakle, ono što je uveliko tradicija. 

Sajam Modriča 2015. ima zadatak 
da stvara i promoviše poduzetnički duh, 
poveže privredne subjekte sa različitih 
područja, te poveća konkurentnost 
privrednog sektora i privredni razvoj. 
Ova najveća privredna manifestacija 
na području naše regije održava se na 
hiljadu metara kvadratnih zatvorenog 
izložbenog prostora, petstotina 
kvadratnih metara sajamskih šatora i 
pet hiljada metara kvadratnih otvorenog 
izložbenog prostora. 

Prvi put u životu je i najteži, pa i u 
ovoj priči. Naime, danas imamo tri puta 
više uzlagača nego septembra 2010. 
godine. 

Danas učestvuje 220 izlagača. Iz 
Srbije 16, a iz Bosne i Hercegovine 
134 izlagača iz 22 grada i opštine i 70 
izlagača stoke i seoskog preduzetništva. 
Sajam je generalnog tipa i na njemu se 
predstavljaju fi rme iz oblasti hemijske, 
metalske i mašinske, tekstilne i 
obućarske industrije, proizvodnje 
alu pvc i drvenih profi la, fi nansijskog 
sektora, prehrambene industrije, 
poljoprivrede, turizma, ručne radinosti, 
kao i privredne komore, preduzetnička 
udruženja, razvojne agencije i nevladine 
organizacije. Na sajmu učestvuju i 
predstavnici renomiranih marki auta 
Škoda, Reno i Dacia. 

Prisutnima se obratio i Slobodan 
Milojević, direktor Razvojne agencije 
Modriča i istakao: 

- Sajam u Modriči ima za cilj 
da promoviše naše privrednike i 
poljoprivrednike, kao i njihove proizvode 
i usluge, a samim tim i da im pruži 
šansu da se povežu sa privrednicima 
okruženja i šire regije. Za kompletan 
projekat i fi nansijsku pomoć zahvaljujem 
privrednicima opštine Modriča. 

Što se tiče medija posebno bih 
istakao medijske kuče koje su podržale 
sajam, a to su RTRS, TVK3, Novinska 
agencija RS, Posavske novosti i BH 

BUSINESS MAGAZINE koji je već 
reću godinu medijski pokrovitelj sajma 
u Modriči. Želim vam svima prijatan 
boravak u ime Razvojne agencije, 
organizatora sajma.

Prisutnima se obratio i Mladen 
Krekić, načelnik općine Modriča:

- Dragi modričani, lično i u vaše 
ime želim da pozdravim naše drage 
goste, predstavnike ministarstava 
ministre Đokića, Klokića i Gluhakovića, 
načelika opštine Brod sa saradnicima, 
predstavnika ministarstva spoljnih 
poslova BiH i cijenjene izlagače. 

Juče smo imali prelijep dan koji 
je ukazivao da će se danas desiti još 
jedan lijep događaj, a to je ovaj sajam. 
Juče smo otvorili novu školu, u Novom 
naselju i još sam pod jakim impresijama 

sa tog izuzetnog događaja. 
Danas je u Modriči 220 izlagača, 

različitih ljudi koji su došli da predstave 
ono što imaju u Modriči i susjednim 
gradovima. 

Nismo zaboravili ni onaj dio koji nam 
je u ovom trenutku okosnica svega, 
a to je poljoprivreda. Bez ljudi koji se 
bave poljoprivredom ne bi imali šta ni 
prikazati. 

Sretan sam što broj izlagača koji 
danas imamo, je sigurna garancija da 
sajam svake godine raste. Ne mislim 
da ćemo riješiti sve probleme sa ovim 
sajmom, ali mislim da ćemo sigurno 
ojačati, pokazati ono što imamo i 
pokazati koliko smo dobroćudan i grad 
koji želi da vidi svakog dobronamjernog 
gosta, a prije svega dobronamjernog 
poljoprivrednika i privrednika. Dobro 
došli.  

Sajam je proglasio otvorenim Petar 
Đokić, ministar u vladi Republike 
Srpske i tom prilikom rekao: 

- Poštovane dame i gospodo, 
cijenjeni izlagači, predstavnici 
privrednog i političkog života u opštini 
Modriča, Republike Srpske i drugih 
regiona odvje prisutni danas. Uvaženi 
visoki politički zvaničnici, gospodine 
načelniče opštine i svi moji dragi 
prijatelji. 

Danas sam ovdje, da vas, u ime 
vlade Republike Srpske najtoplije 
pozdravim, da kažem da vlada 
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Republike Srpske manifestacijama 
ovoga tipa daje izuzetno veliki značaj 
i one su dio aktivnosti putem kojih se 
na najbolji način promoviše dobro u 
Republici Srpskoj. 

Promovišu se, prije svega, vrijedni 
ljudi, organizovani, odlučni da stvaraju 
i oni koji svakoga dana stvaraju 
materijalna dobra i čine vrednijim 
i ljepšim život u Republici Srpskoj. 
Naravno da se i vlast Republike Srpske, 
u kojoj posebno Vlada ima ulogu, trudi 
da na maksimalan način podrži sve 
aktivnosti i da kreira ambijent u kome 
će se aktivnosti moći provoditi. 

Cilj nam je da u narednim godinama 
dajemo snažnu podršku, da stvaramo 
ambijent, a on se stvara upravo 
reformskim zakonima koje smo u 

ovoj godini nekoliko već usvojili, a 
veoma brzo će u Narodnoj skupštini 
biti usvojena paleta novih reformskih 
zakona koji na vrlo jasan način daju 
podršku razvoju u Republici Srpskoj i 
obezbjeđuju kontinuitet politike razvoja 
koja je vidljiva u prethodnim godinama. 
Modriča se može izdvojiti kao jedan 
poseban grad u kome preduzetništvo 
ima posebnu dimenziju vrijednu 
poštovanja i ovaj sajam danas nije 
slučajnost. 

On nije rezultat ideje ljudi da ga 
samoorganizuju, nego odlučne namjere 
ljudi da se vide, da predstave ono što 
prije svega na ovom području Posavine 
i Trebave, pokažu, ali istovremeno 
da okupe brojne izlagač iz različitih 
dijelova Bosne i Hercegovine, odnosno 
Republike Srpske i Srbije. 

To ovoj manifestaciji daje dodatni 
značaj i uvrštava je u krug onih 
manifestacija koje zavređuju posebno 
poštovanje. 

Republika Srpska je svakim danom 
drugačija, ljepša, razvija se. Oni koji 
sumnjaju u to mogu da se uvjere u 
ono što statistika jasno govori. Da je 
i u ovoj godini u Republici Srpskoj, u 
odnosu na prethodnu godinu vidljiv rast 
industrijske proizvodnje od 4,1 posto 
u prvih šest mjeseci, u donosu na isti 
period prošle godine, da su, i pored 
poplava koje su prošle godine bile, bio 
rast veći u odnosu na 2013. godinu, što 
upućuje na to da je Republika Srpska 

Sajmu je predhodio radni sastanak zvaničnika Republike Srpske 
sa načelnikom opštine Modriča i saradnicima

Još jednom potvrđena institucijalna podrška sajmu u Modriči

Svečano presjecanje vrpce učinili su ministri Petar Đokić, Predrag 
Gluhaković, Zlatan Klokić i Mladen Krekić, općinski načelnik
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prostor na kome se organizovano radi  
i u kojoj ima rezultata, posebno u sferi 
privrede. 

Želim reći da je u ukupnoj 
spoljnotrgovinskoj razmjeni, koja se 
obavlja unutar i preko Republike Srpske, 
80 posto prerađivačka industrija, što 
znači da mi imamo aktivnu privredu, ali 
ono što želimo jeste da ona bude još 
veća, da se razvija ubrzano u narednim 
godinama, da bilježi nove rezultate. 

Najveće rezultate Republika 
Srpska ima u oblasti drvoprerađivačke 
industrije, posebno u sektoru 
proizvodnje namještaja. 

Sektori energetike i poljoprivrede su 
oblasti u kojima Republika Srpska ima 
veliku perspektivu i to su stubovi njenog 
života u budućem vremenu. I danas, 
ono što je ovdje posebno vrijedno 
pažnje, to su napori poljoprivrednih 
proizvođača, koji su ovdje prisutni. 
Njima na poseban način dajemo 
podršku i sa njima na poseban način 
radimo da ih ohrabrimo, da Republika 
Srpska i u narednim godinama sa što 
većim efektom koristi neobrađeno 
poljoprivredno zemljište. Da ono koje 
koristi bude sa najboljim efektima u 
smislu postizanja novih rezultata, novih 
prinosa u proizvodnji svake godine. I to 
upravo Vlada, kroz sredstva posticaja 
i stvaranja ambijentalnih uslova čini 
godinama. 

Činit ćemo to i u budućnosti. 
Prošle godine smo u Posavini imali 

izuzetno velike štete od poplava. I ne 
samo u Posavini, nego skoro cijela 
Republika Srpska pretrpjela je te štete. 
Semberija posebno. 

Vlada Republike Srpske je puno 
pomogla domaćinstvima. Sa vaučerima 
smo obnovili porodični život, značajno 
smo pomogli i poljoprivrednom sektoru 
i ovdje u Modriči, a ta aktivnost nije 
dovedena do kraja i sredstava podrške 
će biti još za saniranje šteta. 

Ono što preostaje jeste saniranje 
šteta u privredi, i to ćemo upravo za 
ove opštine, koje do sada nisu koristile 
ta sredstva učiniti u narednim danima i 
ukupno 14 miliona usmjeriti u opštine 
Republike Srpske, koje će dobiti da 
saniraju koliko je moguće štete u 
privredi, što se odnosi i na opštinu 
Modriča.  
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MILORAD ĐURIĆ, direktor regionalnog centra 
dobojsko-posavske regije za SBERBANK:

 - SBERBANK je najveća ruska banka koja 
posluje više od 170. godina. Od 2013. godine posluje 
i u području Evrope, pa time i u Bosni i Hercegovini, 
odnosno Republici Srpskoj. SBERBANKA je ove godine 
na sajmu u Modriči prvi put. 

Prepoznali smo značaj ove privredne manifestacije i 
odlučili da budemo dio sadržaja i pokažemo da smo uz 
privrednike, poljoprivrednike, zadrugare i da napravimo 
nove poslovne odnose, odnosno kontakte sa budućim 
klijentima, a da podržimo i neke od naših dosadašnjih 
klijenata koji učestvuju na ovom sajmu.

JASMIN AVDIĆ, tehnolog pripreme vode u fi rmi 
Euroaguaing, Tuzla: 

- Firma se bavi sistemima pitke, a u nekim slučajevima 

i otpadne vode, prema zahtjevima kupca. Osnovana 
je prije tri godine u BiH, a ostali kadar fi rme, od kojih i 
direktor, već se dvadesetak godina bavi tretmanima vode 
širom svijeta. 

U našoj ponudi imamo sisteme za kućnu i industrijsku 
upotrebu, sisteme za omekšavanje vode, te sisteme za 
izdvajanje mangana, željeza i svih ostalih štetnih materija, 
po potrebi, kao i UV sterilizaciju, kao modernog načina 
sterilizacije vode, bez upotrebe hemikalija. 

Na sajmu u Modriči učesvujemo zbog želje da se na 
ovim prostorima čuje za nas. Uvriježeno je mišljenje u 
BiH da je voda nešto što nam je bogom dato i da nemamo 
potrebe da vodimo računa o njoj. 

Iskustvo iz prakse koje smo do sada stekli, radeći na 
području BiH, evidentno je da voda zahtijeva itekakvu 
pažnju pri eksloatisanju i korištenju, bilo da su to bunarski 
sistemi ili gradska voda. 

DANKA TODIĆ, predstavnik fi rme TESLA , Modriča: 
- Firma se bavi proizvodnjom namještaja od pločastih 
materijala, takozvanog medijapana. 

Po narudžbi radimo kuhinje, američke plakare, dječje 
sobe i kupatilski namještaj. Zastupljeni smo na bh. tržištu, 
a izvozimo i u inostranstvo, pored oslalih država i u 
Švicarsku i Hrvatsku, opremajući apartmane i kompletne 
stanove. Što se tiče sajma, zadovoljni smo posjetom, 
zanimanjem za izložene eksponate na našem štandu, a 
sajam i jeste prilika da se ljudi upoznaju i naprave novi, 
itekako bitni poslovni kontakti. 

Mali broj fi rmi u BiH radi namještaj po narudžbi, 
prevashodno imajući serijsku proizvodnju.  Firma TESLA 
radi namješta po narudžbi, čime je prostor maksimalno 
iskorišten, a ugođaj stanovanja doveden na najveći 
mogući nivo.  

RIJEČ IZLAGAČA
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RIJEČ IZLAGAČA   
Želim naglasiti da ćemo i u narednim 

godinama čvrsto raditi na projektima na 
kojima smo do sada uspješno radili, 
pozvati narod da sarađuje sa nama, 
da kroz međuodnos razvijamo načine 
kao što je ova manifestacija, ali da 
istovremeno  rađamo nove ideje oko 
kojih ćemo se okupljati i koje ćemo 
staviti u funkciju razvoja na najbolji 
mogući način. 

Upravo ova sajamska manifestacija 
to i čini. Želim se zahvaliti načelniku 
opštine i njegovoj administraciji, koji 
su uložili ogroman napor da ova 
manifestacija doživi ovakvu ekspanziju 
razvoja. 

Čestitam vam u ime vlade Republike 
Srpske i obećavam podršku i pomoć za 
sve druge razvojne aktivnosti, kako u 
opštini Modriča, tako i svim opštinama 
Republike Srpske. Pripala mi je čast 
da danas ovdje govorim, ali i vrlo lijepa 
obaveza da na ovaj način proglasim šesti 
sajam privrede u Modriči otvorenim.           

Prvog dana sajma održana je izložba 
stoke i hrane za stoku. Tom prilikom 
uručene su nagrade za najbolje u više 
kategorija:

Za kategoriju junica nagrađeni su:
- Dragan Gavrić - 200 KM i robna 

nagrada,
- Osman Sarvan – 150 KM  i robna 

nagrada,
3. MK Kompany – 100 KM i robna 

nagrada.
U kategoriji krava:
- Zuhrudin Zilić - 200 KM i robna 

nagrada,

- Mehmed Zilić - 150 KM i robna 
nagrada, te

- Milenko Kerić - 100 KM i robna 
nagrada.

Šampionka sajma je krava Jove 
Stević,nagrađena sa 300 KM i robnom 
nagradom. Za kolekciju junica sa 200 
KM i robnom nagradom nagrađen je 
MK Kompany.

Otvaranju sajma predhodio je radni 
sastanak koji su ministar privrede, 
energetike i rudarstva u Vladi RS Petar 
Đokić i ministar trgovine i turizma u 

Vladi RS Predrag Gluhaković  održali   
sa načelnikom opštine Mladenom 
Krekićem i njegovim saradnicima u 
zgradi opštine.  

Drugog dana sajma održana 
je  prezentacija  “Obrazovanjem do 
zapošljavanja u lokalnoj zajednici” i 
“Sve za savršenu ženu “.

Kao i predhodnih godina održana je 
modna revija modnih kuća “Herteks” i “A 
la Mode” i dodjeljene su nagrade koje 
je uručio zamjenik načelnika opštine 
Nikola Savić i to za: „Najbolje uređen 
štand“ – “Orifl ame” BiH, te „Najbolji 
marketinški nastup na Sajmu“ – “Zeko”, 
Odžak.

Time je završen šesti sajam privrede 
u Modriči, koji je i ovaj put u potpunosti 
opravdao slogan „SJEDIŠTE DOBRIH 
POSLOVNIH ODLUKA“.    
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